
Til rette vedkommende.... 

Jeg er meget chokeret over det jeg har læst om nye skrappe lovforslag vedr. damp cigaretter, både 

hvad tilbehør og væske angår. Desuden skrappe krav til forhandlerne om urimelige penge for at få 

lov til at forhandle produkter. Pr. produkt 30.540 kr, det er jo umuligt at drive forretning på den 

måde. Det vil være det samme som at sige til f.eks.en slikbutik eller isenkram butk, at de skal betale 

30.540 kr. pr. stk. slik eller pr. stk. isenkram. Ydermere skal de hvert efterfølgende år betale 11.834 

kr. pr. stk. slik. eller pr. stk. isenkram. Jamen så kan X-rygerne bare gå tilbage til de yderst farlige 

cigaretter og alle forhandlere i Danmark af damp cigaretter kan dreje nøglen! Jeg er chokeret over, 

at der overhovedet findes modstandere af, at der endelig er et produkt som tusinder og atter tusinder 

af tidligere rygere af almindelige cigaretter, er begejstret for. En damp cigaret som ikke har 6000 

skadelige stoffer, en damp cigaret som har betydet bedre helbred, har betydet at smags og lugte sans 

er vendt tilbage efter flere års brug af almindelige cigaretter.  

Hvordan kan nogen finde på at lovgive og ødelægge et så positivt nyt produkt? 

Lige et par tanker hvad der ellers kan ske i lille Danmark.... 

Jamen der skal da også lovgives om at der skal være børnesikring på Nicorette inhalator! 

Jamen der skal da være lov om at Nicorette tygegummi skal opbevares i aflåst skab. 

Jamen der skal da være aflåst skab til almindelige cigaretter. 

Jamen der skal da indføres forbud mod brændeovne i private hjem. 

 

O.S.V. Jeg kunne jo blive ved, denne skrivelse for at støtte op om, at det er helt urimelige krav om 

et allerede elsket produkt i Danmark, uden gener for andre. 

 

Det eneste jeg siger ok til, er at produktet ikke skal kunne sælges til børn under 18 år. 

 

Slutteligt vil jeg lige nævne, at jeg er selv mange årig ryger af almindelige cigaretter og med en 

hoste der kunne forskrække selv en gråspurv! I dag er jeg lykkelig X-ryger, og er efter godt 3 år 

lykkelig for min damp cigaret. Hosten er fuldstændig væk og lugte og smage sanserne er tilbage på 

niveau som inden jeg desværre blev afhængig af almindelige cigaretter.Har ikke været forkølet eller 

haft lungebetændelse i de godt 3 år med damp cigaretterne - modsat de år med almindelige 

cigaretter hvor jeg og sikkert mange andre, har haft både forkølelse, influenza og lungebetændelse.  

 

Med ønsker og håb om, at damp cigaretten ikke kun bliver muligt at købe/anvende i vores EU 

nabolande, men også bliver et produkt som bliver anerkendt i Danmark, under rimelig lovgivning, 

både for os glade brugere og ikke mindst for danske forhandlere.  

 

Med venlig hilsen 

en glad damper  
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